



PRIX GALIEN
MEDSTARTUP

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Medstartup 2020 : Programme Innovation du Prix Galien USA, Nobel de l'industrie Pharmaceutique

Paris, le 15 septembre 2020 - Business France et la Galien Foundation sont heureux d'annoncer les nominés de la 8ème édition du Prix Galien Medstartup. Cette cérémonie rassemblant les plus grands noms de l'industrie pharmaceutique constitue également l'occasion de mettre à l'honneur les opportunités de partenariats entre les États-Unis et la France dans le domaine de l'innovation médicale. 9 projets franco-américains ont été sélectionnés par un jury¹ issu de la Galien Foundation ce mardi 15 septembre et 3 Prix Galien Medstartup seront remis aux lauréats le 26 octobre. En raison de la pandémie mondiale et de la non-réouverture des frontières, cette cérémonie s'effectue en ligne cette année. Parallèlement, les nominés rencontreront virtuellement, sur une plateforme de partnering, des entreprises américaines, des biotechs et des medtechs, ainsi que des investisseurs pour discuter du développement de nouveaux partenariats.

Retour sur le marché pharmaceutique mondial : les États-Unis en tête

Les États-Unis restent le premier marché pharmaceutique mondial (45% de parts de marché) et le leader incontesté des dispositifs médicaux (1/3 du marché mondial). Ces deux secteurs ont généré respectivement en 2017, 1000 milliards et 200 milliards de dollars de chiffre d'affaires. Et les perspectives de croissance sont colossales. Dans un marché mondial atone, le secteur pharmaceutique connaît une croissance annuelle de 12% en Amérique du Nord et le marché des dispositifs médicaux une perspective de 5% par an à horizon 2020.

Les pays européens – Allemagne, France, Italie, Royaume-Uni et Espagne – qui réalisent ensemble 15,7% de parts du marché mondial du médicament, sont ainsi largement devancés par les États-Unis mais se positionnent devant le Japon et les pays émergents. La France, qui est le deuxième marché européen après l'Allemagne, souhaite renforcer sa position. C'est ainsi que depuis 2013 Business France et la Galien Foundation se sont alliés pour soutenir le développement international des startups françaises les plus prometteuses en les connectant aux entreprises américaines. En mettant en commun leurs compétences, leurs savoir-faire, leur créativité et leur ambition, elles développent de nouvelles innovations médicales et changent la donne dans le traitement de certaines pathologies.

Le Prix Galien Medstartup ou la reconnaissance de l'excellence biopharmaceutique & Healthtech

Le Prix Galien reflète 50 ans d'excellence et de prestige. Il distingue, chaque année, des innovations

¹ Bernard POUSSOT - Director, Roche Holding, Former President & CEO, **WYETH** | Roch DOLIVEUX - Honorary CEO, **UCB** | Mikael DOLSTEN - Global R&D President, **Pfizer** | Jean-Pierre GARNIER – Former Global President, **GSK** | Franz HUMER - Former Global President, **Roche** | François MAISONROUGE - Senior Director, **EvercorePartners** | Elias ZERHOUNI – Former Global R&D President, **Sanofi**

d'exception dans tous les domaines de la santé : médicament, dispositif médical, e-santé.

Considéré dans le monde entier comme l'équivalent du Prix Nobel en recherche biopharmaceutique, le Prix Galien met à l'honneur des solutions uniques et des personnes qui ont influencé les soins par l'innovation.

Une forte demande émanant des Groupes Pharmaceutiques et MedTech pour un prix d'innovation en santé a poussé le Board de la Fondation Galien à créer en 2013, en partenariat avec Business France, le prix d'Innovation Galien Medstartup. Ce Prix prestigieux de référence dans le domaine de la santé à destination des entreprises dans le domaine de la Biotech, MedTech et e-santé a pour objectif de récompenser les collaborations entre TPE/PME et leaders américains de l'industrie.

Selon Arnaud Leretour, Directeur Business France Amérique du Nord, « Le programme Galien Medstartup est une formidable opportunité pour nos jeunes pousses medtechs, biotechs et Health Tech de rencontrer des partenaires stratégiques (industriels, assureurs, associations de patients, investisseurs), tous réunis sur la plateforme de partnering Galien Medstartup pour détecter les pépites avec qui elles pourront envisager de construire leur avenir aux Etats-Unis à travers un projet collaboratif ».

« Le partenariat entre la Fondation Galien et Business France correspond de façon stratégique à la mission de la Fondation – qui est d'améliorer l'état de santé de l'être humain » **explique Bruno Cohen, Président de la Fondation Galien.** « Nos deux organisations reconnaissent à l'unisson l'importance de l'innovation en sciences de la vie dans la sécurisation de la santé comme richesse essentielle. Le programme Galien Medstartup génère des opportunités commerciales mondiales significatives, en rassemblant les meilleures idées émanant des deux plus grands centres d'excellence de recherche en biopharmaceutique et Santé Digitale : les Etats-Unis et l'Europe ».

Nominés Galien Medstartup 2020

MEILLEURE COLLABORATION DANS L'INDUSTRIE PHARMACEUTIQUE BIOLOGIQUE

<p>EpigenLabs</p> <p>En partenariat avec Eyquem's lab, UCSF</p> 	<p>Nicox</p> <p>En partenariat avec Bausch + Lomb</p> 	<p>Treefrog</p> <p>En partenariat avec QC-Stem consortium</p> 
--	--	--

MEILLEURE COLLABORATION DANS LE SECTEUR DE LA MEDTECH OU DE LA SANTÉ DIGITALE

<p>Endodiag</p> <p>En partenariat avec Mayo Clinic</p> 	<p>Implicity</p> <p>En partenariat avec IronRod Health</p> 	<p>Wandercraft</p> <p>En partenariat avec Shirley Ryan Ability Lab (SRAL) Caltech Amberlabs</p> <p>WANDERCRAFT</p> 
---	---	---

MEILLEURE COLLABORATION DÉDIÉE AUX POPULATIONS FRAGILES OU PAYS EN DÉVELOPPEMENT

<p>Cilcare</p> <p><i>En partenariat avec</i> CBSET</p> 	<p>Escopics</p> <p><i>En partenariat avec</i> The Ultrasonic Material Characterization Laboratory (UMCL) of North Carolina State University</p> 	<p>Rondol</p> <p><i>En partenariat avec</i> BASF</p> 
---	--	---

1 lauréat par catégorie sera annoncé le 26 octobre

Pour en savoir plus : <http://medstartup.galienfoundation.org/>

A PROPOS DE BUSINESS FRANCE :

Business France est l'agence nationale au service de l'internationalisation de l'économie française. Elle est chargée du développement international des entreprises et de leurs exportations, ainsi que de la prospection et de l'accueil des investissements internationaux en France. Elle promeut l'attractivité et l'image économique de la France, de ses entreprises et de ses territoires. Elle gère et développe le VIE (Volontariat International en Entreprise). Business France dispose de 1 500 collaborateurs situés en France et dans 70 pays. Elle s'appuie sur un réseau de partenaires publics et privés.

Business France est membre-fondateur de la French Tech.

Pour plus d'informations : www.businessfrance.fr - @businessfrance

A PROPOS DE LA GALIEN FOUNDATION :

La Galien Foundation favorise, reconnaît et récompense l'excellence dans l'innovation scientifique pour améliorer l'état de la santé de l'être humain. Leur volonté est d'être le catalyseur des développements de la prochaine génération de technologies et de traitements innovants qui impacteront la santé des hommes et sauveront des vies. La Fondation supervise et mène différentes actions aux Etats-Unis pour le Prix Galien, une récompense internationale qui reconnaît les réussites remarquables dans l'amélioration de la condition humaine à travers le développement de thérapies novatrices. Le Prix Galien a été créé en 1970 par Roland Mehl en hommage à Galen, le père des sciences médicales et de la pharmacologie moderne. International, le Prix Galien est reconnu comme l'équivalent du Prix Nobel en recherche biopharmaceutique.

Pour plus d'informations : www.galienfoundation.org

Contacts presse :

Nicole Sammarco
01 44 94 95 66 / 06 51 84 65 67
nicole@escalconsulting.com

Maja Tailleux
01 44 94 95 65 / 07 66 79 41 20
majat@escalconsulting.com

PRESS RELEASE

Galien Medstartup Awards 2020: the innovation prize of the Prix Galien USA, the equivalent to Nobel Prize in biopharmaceutical and medical technology research



PRIX GALIEN
MEDSTARTUP

New York/Paris, September 15, 2020 – Business France and the prestigious Galien Foundation bring the excellence of French Healthcare expertise to the international scene with the Galien Medstartup Awards. They are pleased to announce the nine nominated companies for the eighth edition of the Awards.

The Galien Medstartup Awards recognize Franco-American collaborations in the fields of biotechnology, pharmaceuticals, medical technologies, and digital health. The aim of this initiative is to give innovative French businesses the opportunity to shine alongside the biggest names in the industry. Award-winners will be announced during the Galien Medstartup Week. During the week of October 26, 2020, they will meet major pharmaceutical, biotech and medtech companies, insurances, patient associations, as well as investors on the Galien Medstartup Partnering platform to discuss the development of new partnerships.

In a world turned upside down by the Covid-19 pandemic, plunging it into one of the worst health and economic crises in its history, the pharmaceutical industry and healthtech have been directly impacted and the world of innovation has been more than ever stimulated by the search for new solutions.

Today, at 45%, the US market remains the largest in the world, far ahead of the main European markets (Germany, France, Italy, United Kingdom and Spain), and the undisputed leader in medical devices (one-third of the global market). France remains the second largest European market after Germany. In a global industrial landscape worn down by the Covid-19 pandemic, pharmaceutical businesses continue to find new models of collaboration.

Since 2013, Business France and the Galien Foundation have partnered to support the international development of the most promising French startups, selected by a world-renowned panel, and connecting them with leading American businesses. For the past seven years, the Galien Medstartup Awards have been a real springboard for French businesses, with more than 125 collaborative projects and Franco-American partnerships signed. The Medstartup Days have raised US\$300 million to date and led to 350 B2B meetings organized between French firms and North American investors, manufacturers and opinion leaders.

A PRESTIGIOUS PANEL FOR INNOVATIONS OF EXCELLENCE

In 2020, the eighth edition of the Galien Medstartup Awards 2020, chaired by Bernard Poussot, Director of Roche Holding and former Chairman & CEO of Wyeth, will reward the most innovative projects in the healthcare industry and provide an exclusive profile to a world-renowned panel.



BERNARD POUSSOT
Chairman of the Galien
Medstartup Jury,
Director, Roche
Holding, Former
Chairman & CEO,
Wyeth



ROCH DOLIVEUX
Honorary CEO, UCB



MIKAEL DOLSTEN
Global R&D President,
Pfizer



**JEAN-PIERRE
GARNIER**
Former CEO, GSK



PENNY HEATON
CEO, Bill & Melinda
Gates Medical
Research Center



FRANZ HUMER
Former Chairman &
CEO, Roche



**FRANÇOIS
MAISONROUGE**
Senior Managing
Director, Evercore
Partners



ELIAS ZERHOUNI
Former Head of
Global R&D, Sanofi

According to **Elsa Rive**, Business France North America Healthcare & Life Sciences Director, *“In this particular context, we are delighted to promote French startups to the global industry giants who are developing the innovations of tomorrow. Through the Galien Medstartup Awards, we are enabling them to develop partnerships and pursue their growth in collaboration with the United States, which accounts for almost one-quarter of foreign investment in France in the pharmaceutical sector and more than 40% in the medical sector. The Galien Medstartup program is a great opportunity that we are proud to support, which allows us to strengthen the partnership between our two countries to improve global health.”*

“The partnership between the Galien Foundation and Business France is strategically aligned with the Foundation’s mission, which is to improve human health,” explains **Bruno Cohen**, President of the Galien Foundation. *“Our two organizations both recognize the importance of innovation in life sciences in securing health as an essential resource. The Galien Medstartup Program generates significant global business opportunities by bringing together the best ideas from the two largest centers of excellence in biopharmaceutical research: the United States and Europe.”*

NOMINATED STARTUPS TO THE GALIEN MEDSTARTUP AWARDS 2020

BEST COLLABORATION IN THE PHARMACEUTICAL OR BIOTECHNOLOGY INDUSTRY		
 <p>In partnership with</p> 	 <p>In partnership with</p> 	 <p>In partnership with</p> <p>QC-Stem consortium</p> 
BEST COLLABORATION IN THE MEDTECH OR DIGITAL HEALTH SECTOR		
 <p>In partnership with</p> 	 <p>In partnership with</p> 	<p>WANDERCRAFT</p> <p>In partnership with</p> 
BEST COLLABORATION DEDICATED TO THE DEVELOPING OR UNDERSERVED POPULATIONS WORLDWIDE		
 <p>In partnership with</p> 	 <p>In partnership with</p> <p>The Ultrasonic Material Characterization Laboratory (UMCL) of North Carolina State University</p> 	 <p>In partnership with</p>  <p>We create chemistry</p>

To learn more, please visit: <https://www.galienfoundation.org/index.php/2017/11/16/medstartup-award-2/>

MEDIA CONTACT

Wintana KIROS
 +33 7 07 80 07 16
 wintana.kiros@elanedelman.com



French Healthcare is an innovative initiative aimed at bringing together French businesses, researchers and healthcare professionals to jointly promote their activities, expertise and technologies internationally. Business France, the national agency supporting the international development of the French economy, in partnership with the French Healthcare Association and the Ministry for Europe and Foreign Affairs, is responsible for promoting the brand, which aims to coordinate a team approach to stimulate international cooperation and the influence of France's key strengths.



Business France is the national agency supporting the international development of the French economy, responsible for fostering export growth by French businesses, as well as promoting and facilitating international investment in France.

It promotes France's companies, business image and nationwide attractiveness as an investment location, and also runs the VIE international internship program.

Business France has 1,500 personnel, both in France and in 55 countries throughout the world, who work with a network of partners.

Since January 2019, as part of the reform of the state support system for exports, Business France has given private partners responsibility for supporting French SMEs and mid-size companies in the following markets: Belgium, Hungary, Morocco, Norway, the Philippines and Singapore.

For further information, please visit: www.businessfrance.fr @businessfrance

Business France
77, boulevard Saint-Jacques
75680 Paris Cedex 14
Tél.: +33 1 40 73 30 00



The Galien Foundation fosters, recognizes and rewards excellence in scientific innovation that improves the state of human health. Its mission is to serve as a vehicle for the open exchange of ideas that drive science and new innovations. Its vision is to catalyze the development of the next generation of innovative treatment and technologies that will improve health and save lives. Its scope is global, and their commitment to progress in medicine is both measurable and concrete. Its members express this through the establishment of productive relationships to build lasting bridges between the commercial research enterprise and local communities engaged in public policy, science, finance, academic research and the media. The Foundation oversees and directs activities in the USA for the Prix Galien, an international award that recognizes outstanding achievements in improving the global human condition through the development of innovative therapies. The Prix Galien was created in France in 1970 in honor of Claude Galien, the father of medical science and modern pharmacology. Worldwide, the Prix Galien is regarded as the equivalent of the Nobel Prize in biopharmaceutical and medical technology research.

For more information, visit www.galienfoundation.org.